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Projecte de la Plaça peƟta de la Font del Ros 

El regidor Aleix Serra comença explicant el projecte de la placeta de la Font del Ros per a 
totes aquelles persones que no van poder assistir a la reunió específica sobre el projecte i 
actualitza la informació amb els terminis: dilluns vinent, 20 de gener, acaba el termini de 
licitació i el proper dijous es farà la mesa de contractació en la qual se sabrà quina empresa 
acabarà fent les obres. 

Si tot va bé, les obres començarien durant el mes de març, cap a finals de mes, i el període 
d’execució són uns quatre mesos. L’Aleix explica que els terminis sempre es mouen una 
mica amunt i avall però el calendari previst seria aquest. 

El projecte contempla fer un espai molt més accessible, sense ressalts i zones que 
impedeixen l’accessibilitat. Es canviaran els paviments, es mantindran els arbres donant-
los molt més espai, a la part de baix s’instaŀlarà una tirolina per als infants, es traurà la tanca 
d’arbrat per millorar la connexió visual amb la plaça de baix, es farà un tobogan que 
connecti les dues places i es mantindrà la lluminària. 

Una veïna pregunta si els bancs que es posaran al voltant dels arbres tindran respatller. 
L’Aleix explica que és un element de protecció dels arbres i que a més serviran de bancs, 
que tenen una mica de respatller però que no permetrà recolzar-hi tota l’esquena. 

Una veïna demana si es milloren les voreres amb el projecte. L’Aleix explica que sí, les 
immediates a la zona de la plaça, i en una segona fase s’intervindrà a la zona de les voreres 
de la intersecció C/Francesc Macià amb C/Pau Picasso i de C/Francesc Macià amb C/Prat 
de la Riba. 

Un veí demana si es podrà aparcar amb la nova plaça al carrer nord de la placeta. Es respon 
que sí. S’explica que es trauran els quatre aparcaments de la part que dona al carrer Aurora 
Bertrana. Els veïns es queixen que hi ha cotxes aparcats on no toca i es demana que es 
tingui en compte en el projecte. 

Una veïna demana si es podrà fer servir un espai a la nova placeta per posar la terrassa del 
bar i es respon que sí. 

Per altra banda, els veïns demanen si la bústia es mourà i l’Aleix respon que es mantindrà, 
tot i que durant les obres probablement s’haurà de retirar. 

 

 

Zones de càrrega i descàrrega 

La zona de càrrega i descàrrega propera a la plaça està plena de cotxes sempre i els 
camions han de parar en doble fila. També està senyalitzada de manera contínua, potser 
caldria limitar en horari comercial. Si és un problema freqüent haurà de passar la policia i 
sancionar. 



Al Carrer Lluís Companys també hi ha una zona de càrrega i descàrrega que no té horari 
definit i els comerços que en fan ús només l’utilitzen en un marc horari molt concret. Es 
comprovarà que només s’utilitzi al matí i es podrà posar una limitació horària. 

Al Bon Preu també hi ha una zona de càrrega i descàrrega, que només fan servir de nit i 
justament és quan es permet aparcar a la zona. Se’n parlarà amb ells. 

 

 

Neteja 

Al C/Rafael Casanova no hi ha cap paperera i la gent que treu el gos llença els excrements 
al contenidor de vidre. També comenten que s’han tret les papereres de la Plaça de la Font 
del Ros. 

L’alcalde, Ivan Sànchez, explica que es formigonarà el camí que va cap al Menfis, ja que hi 
haurà un nou equipament, i per tant s’afegirà llum i papereres. 

L’Aleix explica que a partir del mes de febrer amb el nou contracte de neteja viària s’ha de 
notar millora i a més es podran comunicar incidències. Hi haurà un telèfon per trucar quan 
hi hagi qualsevol incidència i, per tant, s’han de notar millores. L’ajuntament hi posa molts 
més diners i l’increment de cost ha de revertir amb una millora de neteja. 

Per altra banda, es comenta que molta gent baixa la bossa sense el cubell i queda el terra 
tacat. Demanen si és obligatori el cubell i l’Ivan respon que sí. Tant plàstic com orgànica. 
Explica que amb el Consell Comarcal i policia local s’han fet controls aleatoris per informar 
i sancionar, en els casos en què ha sigut necessari. Pel tema del cubell encara no s’ha 
sancionat perquè el Consell Comarcal  ha de treure una comunicació per deixar clar que el 
cubell és obligatori i paraŀlelament es faran controls per Berga per informar i sancionar si 
cal. Hi ha hagut confusió amb aquest tema i caldrà fer una bona campanya de 
comunicació. 

Alguns veïns demanen qui ha de netejar els patis. Es diu que ho ha de fer el propietari i 
l’ajuntament ha de fer un requeriment si no ho fa. Si no respon, l’ajuntament ho fa de 
manera subsidiària i després demana al propietari que n’assumeixi el cost. 

Els veïns plantegen sancions per deixar excrements de gos al carrer. L’Ivan explica que ja 
se’n posen però que és difícil perquè has de veure la persona in fraganti. El Guillem diu que 
estem valorant de fer una ordenança de tinença d’animals domèstics, de manera que 
caldria tenir l’animal censat, donar una mostra d’ADN de l’animal, i pagar una quota mínima 
anual. Ens trobem amb el de sempre que la gent que ja ho fa bé es pot sentir que paguen 
justos per pecadors, però tenir animals té un cost per l’administració, que paguem entre 
tots. És una qüestió que s’ha d’abordar. 

 

 

Bus urbà i estació d’autobusos 

Sobre l’estació d’autobusos, l’Ivan explica que s’estan portant les negociacions amb 
discreció, ja que s’ha adquirit aquest compromís amb tots els grups, per posar-se d’acord 



de la manera més ràpida possible. S’està avançant bé i al febrer hi haurà una reunió amb la 
Generalitat per intentar desencallar-ho.  

En paraŀlel, els busos que s’han desfrenat no tenen a veure amb l’estació d’autobusos. S’ha 
demanat una auditoria a l’empresa per aclarir què ha passat perquè no és normal, fa més 
de 60 anys que hi ha l’estació al mateix lloc i no havia passat mai res. Tot i així, per reduir 
riscos, ara només es pararà un moment a deixar els passatgers a la parada i després 
estacionaran a un altre lloc. 

S’ha plantejat posar-hi pilones simplement perquè no puguin enfilar-se a la vorera, en cas 
que es tornin a desfrenar. L’opció New Jersey també hi era, però és molt invasiva pel carrer. 

Sobre el bus urbà, alguns veïns demanen sobre els horaris de proves. Hi ha una línia que 
passa per les escoles, que va tard. El regidor Guillem Canal diu que de de l’empresa li han 
passat els horaris de pas i que amb els horaris nous el bus arriba a temps. Tot i així, el 
període de proves s’allargarà al llarg de gener. El Guillem demana que s’enviïn les 
incidències per correu perquè ara és el moment de canviar el que calgui, per això es fan les 
proves. 

Una veïna comenta que abans podien arribar a l’escola a les 8:30 i el Guillem explica que 
el bus està pensat per arribar a les 9h, no per arribar a les 8:30h. 

El que s’ha fet ara és treure la parada de l’hospital i del tanatori en els moments d’entrades 
i sortides de l’escola, per agilitzar. 

El 2024 s’han superat totes les xifres d’usuaris del bus urbà. Es van consultar llocs similars 
a Berga i tenim molt bones xifres. Per tant, el servei de bus, tot i els desajustos que hi ha, té 
una bona rebuda. Ara es va més cops a la residència de les germanetes, per exemple. Una 
veïna insisteix en què els desajustos hi són. El Guillem diu que Alsa treurà la geolocalització 
de tots els vehicles. Perquè vagi a l’hora ha de fer menys parades i menys voltes. 

Una altra veïna comenta que els busos ara no s’inclinen, i que a la gent gran i les persones 
que van amb crosses els costa pujar. Ho revisarem perquè són accessibles i el mecanisme 
ha de funcionar. 

 

Mobiliari urbà 

Un veí demana de posar bancs al carrer Rafael Casanova, al costat sud, ja que hi toca molt 
el sol i és molt agradable a l’hivern. L’Aleix també diu que es pot valorar a l’inici del camí 
cap al Menfis. 

Alguns veïns demanen sobre la reposició de les portes dels lavabos. L’Aleix explica que hi 
ha un problema de vandalisme greu. Demana quin ús tenen per mirar d’ajustar l’horari 
d’obertura i posar-hi un pany més contundent. Els veïns expliquen que se’n fa ús a les tardes 
i caps de setmana, quan hi ha nens i nenes jugant. Diuen que hi va haver una temporada 
que passava la policia però fa temps que no els veuen. L’Ivan recorda que és important 
trucar al 112 sempre que vegin algun acte delictiu, perquè en queda constància i a l’hora 
de reclamar presència dels mossos és important tenir les dades. 



Per altra banda, demanen de revisar els horaris dels focus de la Plaça. Sembla que a l’hivern 
es tancaven més d’hora, però una veïna recorda que s’havia demanat d’allargar l’horari per 
temes de seguretat i, per tant, millor no canviar-ho. 

S’acaba la reunió revisant els plànols del nou projecte de la plaça amb les persones que 
tenen algun dubte concret. 

 

 

 


